
2021 - سال بیستم - شماره  5605 دسامبر   16  - 1443 لاولی  جمادی ا  1 1 پنجشنبه 25 آذر 1400-   2  سیاسی

نماینــدگان مجلس میزان افزایش حقــوق معلمان را 
براساس لایحه نظام رتبه بندی فرهنگیان مشخص کردند.
بــه گزارش ایلنــا، نمایندگان در جلســه علنی دیروز 
)چهارشنبه ۲۴ آذرماه( مجلس شورای اسلامی، در جریان 
بررسی لایحه نظام رتبه بندی معلمان با ماده ۶ این لایحه 
بــا ۱۸۱ رأی موافق، ۶ رأی مخالــف و ۵ رأی ممتنع از 

مجموع ۲۳۲ نماینده حاضر در مجلس موافقت کردند.
براســاس این گزارش محمد وحیدی عضو کمیسیون 
آموزش و تحقیقات مجلس در قالب پیشنهادی گفت: اگر 
قرار است بعد از ۱۰ ســال نظام رتبه بندی معلمان اجرا 
شــود، باید پیشنهاد جابجایی ها براساس نظام شایستگی 

مطرح شود که در این صورت بار مالی ندارد.
نماینده مردم بجنورد، مانه، ســملقان، جاجرم، گرمه، 
راز و جــرگلان در مجلس افزود: ما اگــر می خواهیم در 
معلمــان انگیزه و رقابت ایجاد کنیم، باید نظام شایســته 
ســالاری اعمال شــود، بنابراین باید مشخص شود که آیا 
به دنبال ترمیم حقوق یا اعمال نظام شایســته ســالاری 
هستیم. همچنین رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور 
نیز باید مشخص کند که آیا در این زمینه ارتقای کیفی را 

نیز مدنظر قرار داده است؟
وی تصریح کرد: آیا سیاست های ابلاغی از سوی رهبر 
معظم انقلاب مقدم بر اصل ۷۵ قانون اساســی نیســت؟ 
ضمن اینکه اصل ۱۱۰ قانون اساســی نیز سیاســت های 

کلی ابلاغ شده را اعلام کرده است.
این نماینده مردم یادآور شــد: پیش بینی فوق العاده، 
تفاوت تطبیق و افزایش پیش بینی ها هر چند حدفاصل 
دریافتی بالاترین و پایین ترین ها را به حداقل می رساند، 
اما ســنوات، تجربــه و انگیزه معلمــان را از بین می برد، 
بنابرایــن اگر در این درصدها تعدیلــی اتفاق نیفتد، نظام 
رتبه بندی اعمال نمی شود، به همین دلیل نباید با عدد و 

ارقام ریالی این درصدها را تغییر دهید.
محمدباقــر قالیبــاف رئیس مجلس در پاســخ به این 
نماینده گفت: ما در صحن نمی توانیم همه بحث های ریز 
کارشناســی را مطرح کنیم، ضمن اینکه شما بیش از یک 
ماه این موضوع را در کمیسیون مورد بحث و بررسی قرار 
دادیــد و در رابطه با آن نظر دادید. بنده هم در جلســات 
حضور داشــتم، ضمن اینکه نایب رئیس و مســئولانی از 

دولت نیز در این جلسات شرکت کردند.
وی تصریح کرد: در این جلســات پیرامون دو مســئله 
از این درصدها توافق کردیم؛ که همه شایســته سالاری و 
شایسته گزینی و هم ارتقا، مباحث مالی و منزلت معلمان 
را در آن در نظر گرفتیم. براســاس آن همه صحبت ها در 
جلسات در مورد این درصدها مشخص شده است، این را 
از این جهت گفتم که ممکن است معلمان احساس کنند 
ما این درصدها را فقط از دید مالی نوشــتیم، در حالی که 

بحث کیفیت و منزلت آنها نیز مطرح بود.
رئیس قــوه مقننه کشــورمان یادآور شــد: ما دراین 
جلســات توافق کردیم که معلم یا مربی از کجا باشــند و 
مبنا چقدر باشد، بنابراین امروز هر کدام را تغییر دهید بار 

مالی را تغییر داده اید.
قالیباف تاکید کــرد: رتبه بندی بر مبنای ارتقا، زمان، 
مناطــق محــروم و پایه هــای تحصیلی اعمال شــده و 
درصدهای ۱۰، ۱۵ و... در آن مشخص شده است، بنابراین 

این پیشنهاد قابل طرح نیست.
براســاس ماده ۶ لایحــه مذکور؛ در اجــرای بند )۶( 
سیاســت های کلــی نظــام اداری ابلاغی مقــام معظم 
رهبــری و تبصره )۳( ماده )۲۹( قانون برنامه پنجســاله 

ششــم توســعه اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی جمهوری 
اسلامی ایران، حقوق و مزایای معلمان پس از اعمال رتبه 
های مندرج در ماده )۳( این قانون، به شکل زیر می باشد:

۱-  بــرای معلمــان بــا رتبــه آموزشــیار معلــم ده 
درصد)۱۰%(، مربی معلم پانــزده درصد)۱۵%( علاوه بر 
افزایش رتبه قبلی، اســتادیار معلم دوازده درصد)%۱۲( 
عــلاوه بر افزایــش رتبه هــای قبلی، دانشــیار معلم ده 
درصــد)۱۰%( علاوه بر افزایش رتبه های قبلی و اســتاد 
معلم پنج درصد)۵%( علاوه بــر افزایش رتبه های قبلی، 
به مجموع حقوق، مزایا و فوق العاده های مســتمر و ارقام 

مندرج در احکام کارگزینی معلمان، افزوده می شود.
۲-  پس از اعمــال بند )۱( این ماده، چنانچه حقوق و 
فوق العاده های هریک از معلمان از هشتاد  درصد)%۸۰( 
مجموع حقوق و فوق العــاده های هیات علمی مربی پایه 
یک دانشــگاه تهران، کمتر باشــد، مابه التفاوت تا سقف 
مذکور تحت عنوان »تفاوت تطبیق« در احکام کارگزینی 

آنان درج خواهد شد.
تبصره ۱-   افرایش پرداختی ناشی از اجرای این قانون، 
تحت عنوان »فوق العاده رتبه بندی« و »تفاوت تطبیق« 
همه ساله متناســب با تغییرات حقوق و فوق العاده های 
هیات علمی مربی پایه یک دانشگاه تهران محاسبه می شود 

و مشمول کسور بازنشستگی نیز می گردد.
تبصره ۲-  دولت مکلف است همه امتیازات و درصدهای 
موضوع فصل دهم قانون مدیریت خدمات کشوری را برابر 
سایر کارکنان دولت، به مشــمولین این قانون اختصاص 
دهد و فوق العاده رتبه بنــدی موضوع این ماده علاوه بر 

امتیازات و درصدهای مزبور می باشد.
تبصره ۳- افرایش پرداختی ناشی از اجرای این قانون، 
از تاریخ ۱۴۰۰/۶/۳۱ در ســقف یکصد و بیســت و پنج 
هزار میلیارد ریــال )۱۲۵.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰( پرداخت 
می شــود و از ابتدای سال ۱۴۰۱ منوط به پیش بینی بار 
مالی در قوانین بودجه ســنواتی، بــه صورت کامل اعمال 

خواهد شد.
میزان سنوات خدمت برای ارتقا رتبه معلمان 

مشخص شد
نمایندگان مجلس میزان سنوات خدمت برای افزایش 

رتبه معلمان را مشخص کردند.
به گــزارش ایلنا، نمایندگان در نشســت علنی دیروز 
مجلس در جریان بررســی رسیدگی به گزارش شور دوم 

کمیســیون آموزش، تحقیقات و فنــاوری در مورد لایحه 
نظام رتبه بندی معلمان، با ماده ۵ این لایحه با ۱۸۷ رأی 
موافــق، ۵ رأی مخالــف و ۷ رأی ممتنع از مجموع ۲۳۲ 

نماینده حاضر در جلسه موافقت کردند.
در ماده ۵ آمده اســت: کسب رتبه های بالاتر مستلزم 
حداقل پنج ســال خدمت در هر یک از رتبه ها و کســب 
سایر شرایط لازم تعیین شــده در آیین نامه اجرایی این 

قانون خواهد بود.
بر اســاس تبصره ۱ این ماده؛ دوره خدمت در هر رتبه 
برای معلمان شاغل در دوره ابتدایی، مدارس استثنایی و 
مناطق محروم، مرزی و عشایری، به ازای هر سال خدمت 

۳ ماه از سقف رتبه کاهش می یابد.
بر اســاس تبصره ۲ این ماده؛ دوره خدمت در هر رتبه 
برای نخبگان موضوع آیین نامه احراز استعدادهای برتر و 
نخبگی مصوب ۱۴/۶/۱۳۸۵شورای عالی انقلاب فرهنگی، 

صرفاً برای یکبار حداقل سه سال می باشد.
بر اســاس تبصره ۳ این ماده؛ حداقل ســابقه خدمت 
معلمی برای کســب رتبه های دانشیار معلم و استاد معلم 
به ترتیب)۱۵( و)۲۱( ســال اســت و ارفاقات مذکور در 
تبصره های )۱( و )۲( این ماده، از این مدت کسر می شود.

سیدمحمد مولوی در جریان بررسی این ماده در بیان 
پیشــنهاد خود برای اصلاح تبصره یک، گفت: ۱۰ ســال 
اســت که رتبه بندی معلمان در اثر محاســبات غلط به 
بایگانی سپرده می شود، در بودجه  ۱۴۰۱ رقم ۱۱۱ هزار 
میلیارد تومان برای هوشمندســازی آمــوزش و پرورش 
پیــش بینی شــده اســت همچنین ۹۳ میلیــارد تومان 
برای ســازمان برنامه و بودجــه و ۷۴ میلیارد تومان برای 
سازمان امور استخدامی در نظر گرفته شده است در حالی 
کــه وزارت آموزش و پرورش ۱۵ میلیــون دانش آموز و 
یک میلیون معلم و تعداد زیادی ســامانه در اختیار دارد 
 و چگونــه می خواهد بــا این مبالغ آمــوزش و پرورش را

 اداره کنید.
وی ادامه داد: در بودجه ۱۴۰۰ مبلغ ۲۵ هزار میلیارد 
تومان برای اجرای رتبه بندی معلمان پیش بینی شــده 
بود که بــه ۱۲.۵ هزار میلیارد تومان کاهش یافت، فردی 
که بودجه را محاســبه کرده فراموش کرده اســت که با 
افزایش ســنواتی، تاثیر فوق العاده هــا، افزایش ۲۵ هزار 
معلم در مهرماه، افزایش ۲ ســاله ســن بازنشســتگان را 
چگونــه می خواهد بــا این مبلغ پرداخــت کند و مجددا 

همین ۲۵ هزار میلیارد تومان را برای ســال آتی در نظر 
گرفته است. سازمان برنامه و بودجه هیچ برنامه ای ندارد. 
بنده پیشنهادم این بود که دوره خدمت در هر رتبه برای 
معلمان شاغل در دوره ابتدایی، مدارس استثنائی، مناطق 
محروم و مرزی و عشــایری از ۵ سال برای افزایش انگیزه 
و ماندگاری به ۴ سال کاهش یافته است و بنده پیشنهاد 
کــرده ام این کاهش به این صورت باشــد که به ازای هر 

سال حضور تمام وقت ۳ ماه کاهش داشته باشیم.
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شــورای اسلامی نیز 
گفت: در بحث رتبــه بندی معلمان قبلا هم توضیح داده 
شــده است. در سال ۱۴۰۰ اگر ۱۲.۵ هزار میلیارد تومان 
گفته می شود به این دلیل است که احکام از ۳۱ شهریور 
۱۴۰۰ بوده، به همین دلیل نصف شــده است. در لایحه 
بودجه ۱۴۰۱  بــرای اجرای رتبه بندی معلمان ۲۵ هزار 
میلیارد تومان دیده شده و این به معنای این است که بار 
مالی آن پیش بینی شــده است. افزایش حقوق برای همه 
کارکنان طبق قانون خدمات کشــوری بوده و این میزان 
علاوه بر قانون رتبه بندی است و این کاملا شفاف است.

اعضای هیأت های ممیزه رتبه بندی معلمان 
مشخص شدند

نمایندگان مجلس شورای اســلامی، دولت را ملزم به 
تدوین آیین نامه اجرایی و تشــکیل هیــات ممیزه نظام 

رتبه بندی معلمان کردند.
بــه گزارش ایلنــا، نمایندگان در جلســه علنی دیروز 
)چهارشنبه ۲۴ آذرماه( مجلس شورای اسلامی، در جریان 
بررسی لایحه نظام رتبه بندی معلمان با ماده ۸ این لایحه 
بــا ۱۹۶ رأی موافق، ۲ رأی مخالــف و ۸ رأی ممتنع از 

مجموع ۲۳۸ نماینده حاضر در مجلس موافقت کردند.
براساس ماده ۸ این لایحه؛  آیین نامه اجرایی این قانون 
در خصوص نحوه تشــکیل هیات هــای ممیزه مرکزی، 
استانی، شهرســتانی و منطقه ای، چگونگی تعیین امتیاز 
معلمان برای رتبه بندی، شــرایط کسب، ارتقاء، توقف و 
تنزل رتبه و جزئیات تعیین میزان فوق العاده رتبه بندی 
حســب امتیازات حاصله، حداکثر ظرف یک ماه از تاریخ 
ابلاغ این قانون، توســط وزارت آموزش و پرورش و دو نفر 
از اعضای کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس 
شــورای اسلامی به انتخاب کمیســیون)به عنوان ناظر( با 
همکاری سازمان برنامه و بودجه کشور و سازمان اداری و 
استخدامی کشور تهیه می شود و به تصویب هیات وزیران 

می رسد.
سقف تخصیص رتبه های پنج گانه برداشته شد

نمایندگان مردم در خانه ملت با حذف سقف تخصیص 
رتبه های پنج گانه معلمان موافقت کردند.

به گزارش ایلنا، نمایندگان در جلســه علنی دیروز در 
جریان بررســی لایحه رتبه بندی معلمــان با ماده ۷ این 
لایحه پیرامون تعیین ســقف تخصیص رتبه های پنج گانه 
به فرهنگیان با ۱۷۴ رأی موافق، ۲۶ رأی مخالف، ۶ رأی 

ممتنع از مجموع ۲۳۹ نماینده حاضر مخالفت کردند.
ماده ۷ حذف شــده از ایــن لایحه عبارت اســت از: 
 تخصیص رتبه های پنجگانه بــه نحوی خواهد بود که با 
اجرای نظام رتبه بندی معلمان و احراز شــرایط براساس 
ماده )۴( این قانون، همواره در هر اســتان حداقل ســی 
درصد )۳۰%( از معلمان مشــمول در آموزشــیار معلم، 
حداقل ســی درصد )۳۰%( در رتبه مربی معلم، حداکثر 
بیســت درصد )۲۰%( در رتبه استادیارمعلم، حداکثر ده 
درصد )۱۰%( در رتبه دانشــیارمعلم و حداکثر ده درصد 

)۱۰%( در رتبه استادمعلم قرار گیرند.

با رأی نمایندگان مجلس

میزان افزایش حقوق معلمان بر اساس نظام رتبه بندی مشخص شد

رئیــس جمهــور تاکیــد کرد: دولــت در برخــورد با 
حقوق های نجومی قاطع و مصمم اســت و در هرکجا که با 
ارائه مستندات موضوع به اثبات برسد در جهت اصلاح آن 

با فوریت اقدام می شود.
ســید ابراهیم رئیسی در جلســه هیات دولت با اشاره 
بــه مباحث مربوط به کمبود برخــی داروها گفت: وزارت 
بهداشت با فوریت هرگونه کمبود دارو و افزایش احتمالی 
قیمت آن را پیگیری کرده و اجازه ندهد هیچ گونه نگرانی 

برای مردم ایجاد شود.
رئیس جمهور از ســتاد تنظیم بــازار و وزارتخانه های 
جهادکشــاورزی و صنعت،   معدن و تجارت خواســت به 
صورت مســتمر،   نظارت بر زنجیره تامین و قیمت گذاری 
و عرضــه کالاهای مورد نیاز مردم را در دســتور کار خود 

قرار دهند.
رئیســی در ادامــه ســخنانش به قــرار گرفتن ردیف 
اعتبارات مصوبات ســفرهای اســتانی در زیــر مجموعه 
ســفرهای نهاد ریاست جمهوری اشــاره کرد و افزود: این 
تغییر باعث ایجاد ســوتفاهم شــد و این تصور را دامن زد 
که پول ها خرج سفرهای رئیس جمهور می شود، در حالی 
که ســفرهای دولت جزء کم هزینه ترین ســفرها است و 
اعتبــارات مذکور برای انجام برای انجام پروژه های مصوب 
در ســفرهای استانی است و ســازمان برنامه و بودجه در 
فرآیند تصویب نهایی قانون بودجه،   ترتیبی اتخاذ نمایند 
که این بخــش از اعتبارات خارج از اعتبــارات نهاد و در 

ردیف مناسب پیش بینی شود.
رئیس دولت سیزدهم حوزه فعالیت معاونت امور زنان 

و خانواده را از محوری ترین و اساسی ترین موضوعات مورد 
توجــه دولت و نظــام جمهوری اسلامی دانســت و گفت: 
بودجه و اعتبار مــورد نیاز این معاونت باید در ردیف های 

مربوطه تامین شود.
رئیســی با تاکید دوبــاره بر ضرورت تنظیم پیوســت 
عدالت برای تمام تصمیمات و مصوبات دستگاه های دولتی 
و به ویژه بودجه، تصریح کرد: هیچ تصمیم و اقدام ما نباید 

خلاف عدالت باشد.
رئیس جمهور همچنین از همه مسئولان و دستگاه های 
دولتی خواست برای تشــریح و توضیح عملکرد دولت به 
ویژه تبیین بایدهــا و نبایدهای لایحه بودجه تلاش کنند 
و خاطرنشــان کرد: کاری که تاکنون برای تبیین عملکرد 
دولت و از جمله لایحه بودجه ۱۴۰۱ انجام شــده به هیچ 

وجه کافی نیســت و همه اجزای دولت باید نسبت به این 
مهم احساس مسئولیت کنند.

رئیســی به موضوع آلودگی هوای تهران و شــهرهای 
بزرگ اشــاره کرد و اظهار داشت: حداقل ۱۸ دستگاه در 
زمینه مقابله با آلودگی هوای شهرها مسئولیت دارند و هر 
ساله به خصوص در ایام سرد سال که وضعیت آلودگی هوا 
شدت می گیرد، مباحثی در این رابطه مطرح می شود، اما 

باید اقدامات عملی و اثرگذار انجام شود.
رئیــس جمهور بــه موضوع انتشــار اخبــار پرداخت 
حقوق های نجومی در برخی دستگاه ها اشاره کرد و اظهار 
داشــت: دولت در برخورد با حقوق هــای نجومی قاطع و 
مصمم اســت و در هرکجا که با ارائه مستندات موضوع به 

اثبات برسد در جهت اصلاح آن با فوریت اقدام می شود.

 فاطمه محمدبیگی گفت: وســایل پیشــگیری هم در 
دسترس و هم قابل تهیه است فقط رایگان بودنش برداشته 
شد. در شرایطی قرار گرفتیم که جمعیت کشور کم است چرا 

باید وسایل پیشگیری را با یارانه به مردم بدهیم؟
بــه گزارش برنا نماینده مردم قزوین و عضو کمیســیون 
بهداشــت و درمان در مجلس یازدهم در رابطه با »حواشی 
ایجاد شــده در موضوع غربالگری دوران بــارداری« گفت: 
امروز جنگ تحمیلی تمام شــده و وارد جنگ نرم شده ایم 
که چند مقولــه دارد؛جنگ اقتصــادی، جنگ جمعیتی و 
تهاجم فرهنگی، دشمن در هر سه جنبه فعال است. یکی از 
موارد مورد هجمه نیز قانون حمایت از خانواده است که گاه 
روایت های نادرست و شایعاتی در این زمینه در خصوص آن 
مطرح می شود.وی افزود: اگر شما متن این قانون را بخوانید 
خواهید دید غربالگری دوران بارداری نه تنها حذف نیســت 
بلکه به روز و علمی و دقیق و مطابق با اســناد علمی منطبق 
بر فضای علمی دنیا شــده و بنابراین ایــن ادعا که برخی در 
خصوص حذف آن مطرح می کنند، اشتباه است. در ماده ۵۳ 
قانون جوانی جمعیت در موضوع غربالگری شــفاف و کامل 
اشاره شده است. عضو کمیسیون بهداشت در ادامه با تاکید 
بر ایــن جمله که »مجلس به هیچ وجه غربالگری را ممنوع 

نکرده« مطرح کرد: به طور کلی در این قانون تنها غربالگری 
را از حالت اجبار خارج کرده ایم و به صورت اختیاری و برای 
مادرانی که پزشک آنها تشخیص می دهد انجام خواهد شد. در 
مواردی که لازم به غربالگری است، اجرا خواهد شد. نظارت 
بر نحوه انجام این موضوع و کاهش خطاهای آزمایشــگاهی 
در این موضوع طبق مسائل علمی و مطابق با استانداردهای 

علمی در کشور اجرا خواهد شد.
محمدبیگی درباره شائبه هایی مبنی بر ایجاد محدودیت 
در وسایل پیشگیری گفت: محدودیت یا حذفی قرار نیست 
در وسایل پیشگیری اتفاق بیفتد، دارو و لوازم پیشگیری در 
دسترس مردم است. در سی سال گذشته در راستای قانون 
تنظیم خانواده از دهه ۶۰ تا ۹۰ لوازم پیشــگیری به صورت 
رایگان و با سوبسید و یارانه دولت به مردم داده میشد، اکنون 
یارانه این وسایل برداشته شده است و یارانه برای بحث درمان 
ناباروری و هزینه های تامین ســلامت مادر و ارتقاء سلامت 
مادر و نوزاد و فرایندهای لازم در این امور هزینه می شــود. 
در حال حاضر قانون تنظیم خانواده مدتش منقضی شــده 
شده است و ما یک پارادایم جدید را شروع کرده ایم. وسایل 
پیشگیری هم در دســترس و قابل تهیه است، فقط رایگان 
بودنش برداشته می شود. رئیس فراکسیون جمعیت و حمایت 

از خانواده تاکید کرد: کشور در مرز مواجه با یک بحران بزرگ 
در حوزه جمعیت قرار دارد لذا باید این سوبسیدها یا بودجه 
مد نظر به ســمت حمایت از سلامت مادر و کودک یا درمان 
ناباروری هدایت شــود. نماینده مــردم قزوین، آبیک و البرز 
مطرح کرد: برخی از افراد دانسته یا ندانسته با برداشت های 
نادرستی که از برخی مواد قانون حمایت از خانواده و جوانی 
جمعیت دارند به نوعی سیاه نمایی کرده و اطلاعات اشتباه را 
منعکس می کنند. در قانون جوانی جمعیت قانون آزمایشات 
غربالگری استانداردسازی شده است که با توجه به درخواست 

مادر و تجویز پزشک، این آزمایشات انجام می شود.
وی گفت: تلاش کردیم در این قانون بر اساس یافته های 
علمی و دقیق جمعیت شناسی و اوضاع اجتماعی و پزشکی 
و علمی ، ســلامت و باروری در حوزه زنــان و زایمان عمل 
کنیم؛ برای مثال از عوارض اســتفاده طولانی از قرص های 
پیشــگیری، آمبولی ریه است که گاه منجر به سکته مغزی 
می شود. بانوانی داریم که تا نزدیک به بیش از دو دهه از این 
قرصها اســتفاده کردند و متاسفانه عوارضش شامل حالشان 
شده است.در قانون جوانی جمعیت مادران شامل سه دهک 
پایین جامعه که باردار یا در دوران شــیردهی هســتند و یا 
فرزند زیر ۵ ســال دارند بســته کمکی تغذیه مادر و کودک 

به آنها اختصاص داده شــده است.  متاسفانه کشور به شکل 
آبشاری در مسیر ســقوط جمعیت قرار گرفته است؛ اولین 
کشــور گیرنده جایزه جهانی کاهش رشد جمعیت شدیم به 
گونه ای که ظرف سه دهه به حدود بیست میلیون تولد بالقوه 
در ایران با شعار »فرزند کمتر، زندگی بهتر« اجازه تولد ندادیم 
و به دســت خودمان، زنان و مردانمــان را از مادری و پدری 
محروم کردیم. ما به دنبال اصلاح این روند و گذر کشور از این 
بحران هستیم. امیدواریم رسانه ها نیز به کمک آمده و ضمن 
تهیه گزارش ها و تحلیل هایی از وضعیت بکشور در آینده در 
صورت ایجاد بحران پیری، مزایای قانون حمایت از خانواده و 

جوانی جمعیت را نیز به اطلاع عموم برسانند.

معاون اول قــوه قضائیه با بیان اینکــه میانگین حقوق 
کارکنان حقوق قوه قضائیه از ۴۰ دســتگاه حاکمیتی کمتر 
است، گفت: شرمنده همکاران اداری و قضایی خود هستیم 

که با حقوق ۲ میلیون و ۳ میلیون تومانی زندگی می کنند.
بــه گزارش مرکز رســانه قــوه قضائیه، حجت الاســلام 
والمسلمین مصدق، صبح دیروز در بازدید از مجتمع قضایی 
»مفتح« با انتقاد از انتشــار برخی اخبار در ماجرای دروغین 
حقوق ۱۸۴ میلیون تومانی یکی از کارکنان قوه قضائیه اظهار 
کرد: شــرمنده همکاران اداری و قضایی خود هستیم که با 

حقوق ۲ میلیون و ۳ میلیون تومانی زندگی می کنند.
معاون اول قــوه قضائیه در ادامه با بیان اینکه بررســی 
میانگیــن حقوق ۴۰ نهــاد حاکمیتی حکایــت از این دارد 

که میانگین دریافتی همکاران قــوه قضائیه از این ۴۰ نهاد 
حاکمیتی کمتر است، تأکید کرد: دریافتی همکاران ما بسیار 
پایین است و خواسته ما این است که حقوق آنان مانند دیگر 

نهادها یا مقداری کمتر از آن ها باشد.
به گزارش ایســنا به نقل از قوه قضائیه، محسن برزویی، 
مدیر کل امور اداری کارگزینی قوه قضائیه روز ســه شــنبه 
۲۳ آذر در برنامــه »صبح بخیر ایران« درباره موضوع مطرح 
شده پیرامون دریافتی کارکنان قوه قضائیه از سوی سازمان 

اداری و اســتخدامی اظهار کرد: ادعای دریافت حقوق ۱۸۴ 
میلیون تومانی در قوه قضائیه در حالی از سوی سازمان اداری 
استخدامی مطرح می شــود که آمار ارائه شده ایراد شکلی و 

ماهوی دارد.
وی با بیان اینکه زمانی که مبنای محاسبات اشتباه باشد 
قطعا خروجی و نتیجه نیز اشــتباه خواهد بود، عنوان کرد: 
حقوق و مزایا هر چیزی اســت که در حکم کارگزینی وجود 
دارد و مطابق فیش پرداخت می شود و از طریق خزانه هر ماه 

استمرار دارد. برزویی گفت: درآمدهای اتفاقی و معوقات جزء 
حقوق و مزایا محسوب نمی شــود. مشکل اینجاست که در 
سازمان اداری و استخدامی برای طرح این عدد به هیچ چیز 
استناد نشده است. مبلغی که در اینجا اشاره شده، پرداختی 
مزایای معوق مانده مربوط به یک سال گذشته یکی از پرسنل 
است؛ به عبارت دیگر پرداختی ۱۳ ماه یک پرسنل که به لحاظ 
مشکلات گوناگون به صورت یک جا پرداخت شده، اما سازمان 
اداری و اســتخدامی آن را به عنوان میانگین پرداختی عنوان 
کرده است. مدیر کل امور اداری کارگزینی قوه قضائیه تصریح 
کرد: در یکی دیگــر از فیش های حقوقی که مربوط به یک 
قاضی است، پرداختی آن در یک ماه ۱۱۰ میلیون تومان بود 

که ۹۵ میلیون تومان آن سایر معوقات بوده  است.

رئیس جمهور: 

دولت در برخورد با حقوق های نجومی قاطع و مصمم است

رئیس فراکسیون جمعیت و حمایت از خانواده مجلس:

یارانه وسایل پیشگیری از بارداری حذف شد چون در جنگ جمعیتی با دشمن هستیم

معاون اول قوه قضائیه: 

همکاران ما با حقوق دو و سه میلیون زندگی می کنند

تسلیت رهبر انقلاب در پی درگذشت والده 
حجت الاسلام فاضل لنکرانی

حضرت آیت الله خامنه ای در پیامی درگذشــت والده مکرمه حجت الاســلام 
والمسلمین فاضل لنکرانی را تسلیت گفتند.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری، متن پیام رهبر انقلاب 
اسلامی به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
جناب حجةالاسلام والمســلمین آقای حاج شیخ محمّدجواد فاضل لنکرانی 

دامت افاضاته
درگذشــت والده  مکرّمه رحمةالله علیها را به جنابعالی و دیگر بازماندگان آن 
مرحومه تســلیت عرض می کنم و رحمت و رضوان الهی را برای ایشان و نیز والد 

مکرّم مرحوم آیةالله فاضل لنکرانی مسألت می نمایم.
سیّدعلی خامنه ای

۲۴ آذر ۱۴۰۰

پاسخ نیکزاد به شائبه حقوق ۸۰ میلیونی در مجلس
محمدحســن آصفری نماینده اراک  در جلســه علنی دیروزمجلس شورای 
اســلامی در تذکری شــفاهی در مورد حذف ارز ۴ هزار و ۲۰۰ تومانی در بودجه 
۱۴۰۱ گفت: متأسفانه معلوم نیست که این ارز به چه کسی داده می شود؟ با این 
حال درخواست ما این است که دولت با حذف ارز ۴ هزار و ۲۰۰ تومانی برای خود 

کیسه ندوزد و به فکر معیشت مردم باشد.
این عضو کمیســیون شــوراها و امور داخلی مجلس گفــت: امروز فیش های 
حقوق نجومی از مجلس صادر شده است، جلوی این ریخت و پاش ها و حقوق های 
نجومی را بگیرید. فیش حقوقی ۸۰ میلیون تومانی متعلق به کیست؟ اگر صحت 

دارد، مجلس موضع رسمی بگیرد و هیئت رئیسه برخورد کند.
علی نیکزاد که اداره جلسه را برعهده داشت در پاسخ به این تذکر شفاهی گفت: 
نمایندگان نباید مطالبی را که در شبکه های مجازی مطرح می شود را در تریبون 
مجلس بگویند. کسی در مجلس حقوق ۸۰ میلیونی نمی گیرد. چنین مبلغی در 
هیئت رئیسه مجلس وجود ندارد. صبح امروز در برنامه سلام تهران حضور داشتم 

و مطلبی در همین مورد گفته شد که خلاف واقعیت است.
این عضو هیئت رئیسه مجلس با بیان اینکه حقوق نمایندگان مجلس زیر ۲۰ 
میلیون تومان اســت، گفت: جایگاه ساختاری نمایندگان در کشور، به اندازه یک 
بخشداری نیست. مطالبی که در شبکه های اجتماعی گفته می شود را از تریبون 

مقدس مجلس مطرح نکنید.

تشکیل کارگروه ویژه سفرهای استانی رئیس جمهور 
هیات وزیران به استناد اصل )۱۲۷( قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران و به 
منظور بررسی و پیگیری موضوعات و توافقات مهم استان ها در سفرهای استانی 
رئیس جمهور، با تشکیل کارگروه ویژه سفرهای استانی رئیس جمهور موافقت کرد.
براساس این گزارش رئیس جمهور تاکنون به ۱۱ استان سفر کرده و با حضور 
در بخش های مختلف این استان ها از نزدیک در جریان مسائل و مشکلات مردم 

این مناطق قرار گرفته است.

عرفاتی دبیر شورای  اطلاع رسانی  دولت  شد
سخنگو و رئیس شورای اطلاع رسانی دولت در حکمی »مهدی عرفاتی« را به 

عنوان دبیر شورای اطلاع رسانی دولت منصوب کرد.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی دولت، در حکم علی بهادری جهرمی به مهدی 
عرفاتی آمده است: تحقق نهضت تبیین و روایتگری صادقانه از برنامه ها و اقدامات 
دولت مردمی، ایجاد تعامل مستمر با اصحاب رسانه و انسجام بخشی در فعالیت 
مراکز اطلاع رسانی و روابط عمومی های دستگاه های اجرایی و انجام امور پیوست 
این حکم از اهم انتظارات اینجانب در این دوره مدیریتی اســت. سخنگو و رئیس 
شــورای اطلاع رسانی دولت افزود: امید است با اتکال به خداوند متعال در انجام 
وظایف محوله و تحقق آرمان های نظام جمهوری اسلامی براساس قانون اساسی، 
بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی و مفاد عهدنامه مدیران دولت مردمی موفق و موید 
باشــید.   عرفاتی دانش آموخته ارتباطات و روزنامه نگاری با بیش از ۲۰ ســال 
فعالیت حرفه ای رســانه ای، پیش از این مدیر مسئول و سردبیر روزنامه جام جم، 

معاون خبر فرهیختگان و سردبیر خبرگزاری های نسیم و دانشجو بوده است.

توضیح القاصی درباره وضعیت مسعودی مقام
رئیس کل دادگستری استان تهران در پاسخ به سئوالی مبنی بر وضعیت قاضی 
مسعودی مقام گفت: صرفا یک جا به جایی صورت گرفته است و وی همچنان در 
شعبه سوم دادگاه ویژه رسیدگی به جرایم اخلالگران و مفسدان اقتصادی مشغول 

به خدمت است.

رضا نصری:
تبعات ورود پرونده هسته ای ایران به شورای امنیت را 

دست کم نگیرید
یک حقوق دان بین الملل و تحلیل گر سیاســت خارجی نوشــت: تبعات ورود 
شــورای امنیت را - مانند قبل - دســت کم نگیرید. احتمال ورود مجدد شورای 
امنیت به پرونده ایران بالاست. این بار برقِ شورای امنیت ایران را بگیرد، دست بردار 

نخواد بود.
به گزارش ایلنا، رضا نصری در رشــته توئیتی در حساب کاربری خود نوشت: 
هشدارهای کارشناسان مجرب را نادیده نگیرید؛ تعبیر به هراس فکنی هم نکنید. 
تبعات ورود شورای امنیت را - مانند قبل - دست کم نگیرید. احتمال ورود مجدد 
شورای امنیت به پرونده ایران بالاست. این بار برقِ شورای امنیت ایران را بگیرد، 
دســت بردار نخواد بود. دیگر هم توان این را نداریم تا بدون اجرای قطعنامه های 
شورای امنیت آن ها را لغو کنیم. یعنی دیگر مجال نخواهند داد آنچه دکتر ظریف 
انجام داد، تکرار شــود. تردید نکنید رژیم بازرســی تأسیســات را از »آژانس« به 
»شــورای امنیت« منتقل خواهند کرد - با اختیاراتی بس وسیع تر و پیامدهایی 
سنگین تر. یعنی کاری که در چارچوب UNSCOM علیه عراق در دهه ۱۹۹۰ 
انجام دادند، علیه ایران پیاده خواهند کرد؛ روسیه و چین نیز همراه خواهند شد. 
جلوی یک آســیب جدی امنیتی - و یک بی ثباتــی بلندمدت اقتصادی و روانی 
- را اگر شــده با زیان های قابل جبران فعلی بگیرید؛ اما نگذارید ســندی دست 
طرف مقابل قرار بگیرد که دست  اش برای زمینه چینی های خطرناک و اعِمال انواع 
آسیب های دائمی باز شود. تصمیم تان را به تحریف ها، روایت های مغرضانه جناحی از 
برجام و تیم ظریف، سوءبرداشت ها و ایرادات غیرواقع بینانه از برجام و تیم گذشته 
متکی نکنید. بگذارید کارشناسان و دیپلمات های مجرب و متعهد - بدون انگ و 

تهمت - نظراتشان را بیان کنند؛ و آن نظرات کارشناسی را لحاظ کنید.

مدیر عامل سازمان صنایع هوایی وزارت دفاع:
بومی سازی می تواند باعث رشد پایدار شود

مدیرعامل سازمان صنایع هوایی وزارت دفاع با بیان اینکه بومی سازی می تواند 
باعث رشد پایدار شود، افزود: در صنعت هوایی به هیچ عنوان فکر نمی کردیم که 

برای پهپادهای ایرانی به این میزان مشتری وجود داشته باشد.
به گزارش ایرنا از روابط عمومی وزارت دفاع،  امیر افشین خواجه فرد در حاشیه 
بازدید از نمایشــگاه تقاضای ساخت و تولید ایرانی )تســتا( و غرفه وزارت دفاع 
در محل دائمی نمایشــگاه های بین المللی تهران با تقدیر از برگزار کنندگان این 
نمایشگاه، گفت: برپایی نمایشگاه دستاوردهای ملی کار بسیار ارزنده و مهمی است.

وی ادامه داد: نفس انجام این کار ، بسیار خوب و ارزشمند است و به نوعی همه 
را وارد چالشی در جهت تامین نیازهای صنعتی کشور که مسئله بسیار مهمی است 
می کند. مدیر عامل ســازمان صنایع هوایی وزارت دفاع تصریح کرد: برای اینکه 
بتوانیم پاسخ مناسب تری از این نمایشگاه ها بگیریم باید نوع تعامل مان با تولید 
کنندگان و شرکت های دانش بنیان را پایدار کنیم؛ به این صورت که همواره غرفه 
یا محلی برای جذب شرکت های دانش بنیان و تولید کنندگانی که می توانند نیاز 

های ما را تامین کنند وجود داشته باشد.
وی بــا بیــان  ظرفیت عظیم وزارت دفــاع در تأمین اقلام مورد نیاز کشــور 
گفت:  باید با شــرکت های دانش بنیان و صنعتی همراهی کرد و دســت آنها را 
گرفت؛هنگامی که عزم، پشتکار و اراده آن ها تجلی یافت؛ می بایست  سازوکارهای 

را فراهم کرد که بتوانند از زیرساخت های مختلف وزارت دفاع استفاده کنند.
 امیرخواجــه فرد تصریح کرد: مــا در مجموعه صنعت هوایــی وزارت دفاع 
زیرســاخت های لازم را داریم و البته با مشارکت بخش خصوصی و شرکت های 

دانش بنیان می توانیم راندمان بهره وری زیرساخت ها را نیز ارتقاء دهیم.

اخبار کوتاه


